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Nr. 84  BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN ONDERWIJS, CULTUUR 
EN WETENSCHAP 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 15 april 2010 

De commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap heeft mij verzocht 
de actuele stand van zaken over de situatie van de scholengemeenschap 
Harreveld naar de Kamer te zenden (2010D09387), waarbij verslag wordt 
gedaan van de wijze waarop de problematiek kan worden opgelost zodat 
alle jongeren die in het Jongerenhuis Harreveld worden geplaatst ook 
onderwijs kunnen volgen. Met deze brief voldoe ik aan dit verzoek. 

– Vooraf 

Door de plaatsing van jongeren in het Jongerenhuis, voor wie het vmbo 
niet het geëigende onderwijs is, was de situatie ontstaan dat de scholen-
gemeenschap Harreveld geen onderwijs kon bieden aan deze leerlingen. 
Bovendien wenste Harreveld te komen tot een meer stabiele bedrijfs-
voering, waardoor zij minder afhankelijk zou zijn van schommelingen in 
de leerlingaantallen. 

De gevolgen van de ontstane situatie voor de bekostiging heb ik in een 
aantal gesprekken met een afvaardiging van de scholengemeenschap 
besproken. Ik heb – binnen de mogelijkheden van de Wet op het voort-
gezet onderwijs (WVO) – zowel voor de korte- als voor de lange termijn 
oplossingsrichtingen gevonden. 

– Oplossingen korte termijn 

Voor alle leerlingen is voorzien in een bekostiging: 
a. Ik heb bekostigd vmbo-tl mogelijk gemaakt. 
b. Ik heb afspraken gemaakt over de wijze waarop leerlingen die mbo 

volgen via het ROC, waarmee Harreveld een samenwerkingsverband 
heeft, kunnen worden ingeschreven en bekostigd. 

c. Voor de enkele nog resterende leerlingen, waarvoor het vmbo niet 
het geëigende onderwijs is, beziet de inspectie van het onderwijs in 
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overleg met de school per individuele leerling of een ontheffing (van 
de toelatingsvoorschriften) aan de orde is. 

Op deze wijze is voorzien in een bekostiging voor elke leerling van 
Harreveld. Mijn toezegging, vastgelegd in de brief aan de vaste Kamer-
commissie Onderwijs, Cultuur en Wetenschap van 23 september 2009, dat 
ik mij binnen de mogelijkheden van de WVO maximaal inzet zodat zij voor 
alle leerlingen onderwijs kan verzorgen, heb ik daarmee gestand gedaan. 

– Oplossingen langere termijn1 

Omdat de bekostiging volgens de WVO geen bekostiging op basis van de 
beschikbare capaciteit van de instelling toelaat – maar een bekostiging op 
basis van het aantal aanwezige leerlingen op de teldatum – is afgesproken 
de mogelijkheden te onderzoeken voor een overgang naar een bekos-
tiging op grond van de Wet op de expertisecentra (WEC). Voor scholen die 
onderwijs in een justitiële jeugdinrichting of in een instelling voor 
jeugdzorgplus verzorgen, is bekostiging op basis van de beschikbare 
capaciteit van de instelling mogelijk. Om deze manier van bekostiging te 
realiseren, zal de scholengemeenschap Harreveld een school voor 
voortgezet speciaal onderwijs (vso), cluster 4, moeten worden of een 
nevenvestiging van een bestaande onder het bestuur vallende 
VSO-school. 

Een overgang naar de WEC is haalbaar. Het realiseren van een 
voorziening cluster 4 in Harreveld is dan conform bekostiging zoals die is 
gerealiseerd voor alle justitiële jeugdinrichtingen. Daarnaast heeft de 
Aloysius Stichting Onderwijs Jeugdzorg (ASOJ) met dit onderwijs 
ervaring. Binnen een VSO-school is er een bredere mogelijkheid om 
maatwerk aan te bieden. 

Om een capaciteitsbekostiging mogelijk te maken, zal de ASOJ een besluit 
moeten nemen over de overgang naar de WEC. Mijn inzet is dit traject 
snel in gang te zetten en uiterlijk voor 1 augustus 2012 af te ronden. Met 
het afronden van het traject krijgt Harreveld de ruimte voor een stabiele 
bekostiging in de vorm van een bekostiging op basis van de beschikbare 
capaciteit van de school, gerelateerd aan de capaciteit van het Jonge-
renhuis. 
De keuze tussen VO-school blijven (inclusief bekostiging volgens de 
bepalingen van de WVO d.w.z. bekostiging van leerlingen op de teldatum) 
of VSO-school worden, is thans aan de ASOJ. 

– Nieuwe verzoek om extra bekostiging 

Onlangs heeft de scholengemeenschap mij wederom verzocht om een 
aanvulling op de bekostiging voor het jaar 2010 in verband met de extra 
instroom van leerlingen na de teldatum. Dit verzoek verbindt de scholen-
gemeenschap aan de tijdelijke aanwijzing tot 1 januari 2011 van de 
Justitiële Jeugdinrichting Harreveld tot instelling voor Jeugdzorgplus. 
Daarbij stelt zij het probleem van de capaciteitsbekostiging (WEC) 
tegenover de «teldatum-bekostiging» (WVO) wederom aan de orde. Ik heb 
de scholengemeenschap inmiddels bericht dat binnen de WVO er geen 
aanleiding kan zijn voor een aanvulling op de bekostiging in verband met 
instroom na de teldatum. Dit is vastgelegd in een besluit waartegen 
bezwaar- en beroep mogelijk is. Ik heb daarbij nogmaals aangegeven dat 

 

1  Ter inzage gelegd bij het Centraal Informa-
tiepunt Tweede Kamer.
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ik aan een overgang naar een bekostiging op grond van de WEC (waar 
niet het aantal leerlingen maar de beschikbare capaciteit bepalend is) van 
harte meewerk. 

De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap,
J. M. van Bijsterveldt-Vliegenthart
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